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P R O T O K Ó Ł  NR L/2023 
 

z obrad sesji Rady Gminy w Zakrzewie z dnia 9 marca 2023 roku 
 

 
Ad. 1. Otwarcie L sesji Rady Gminy. 
W dniu 9 marca 2023 roku w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Zakrzewie odbyły się obrady 
L sesji Rady Gminy. 
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 9.00, a zakończono o godz. 12.15. 
Przewodniczący Rady Janusz Stawczyk powitał osoby uczestniczące w sesji: 

1) Radnych, 
2) Sołtysów, 
3) Wójta Gminy Leszka Margasa, 
4) Sekretarza Gminy Bernadetę Domińczak, 
5) Skarbnika Gminy Agnieszkę Świątkowską 
6) Marszałka Województwa Mazowieckiego Pana Rafała Rajkowskiego, 
7) Radnego Powiatowego Pana Romana Frąka. 

 
Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 
Przewodniczący Rady Janusz Stawczyk stwierdził quorum do podejmowania prawomocnych 
uchwał. 
O godz. 9.00 obecnych 15 radnych.  
 
Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych wnosi uwagi do proponowanego porządku 
obrad. 
Uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie porządek obrad. 
W wyniku głosowanie 15 radnych głosowało za 0p, 0w. 
 
Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie L sesji Rady Gminy.  
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie Protokołu: Nr XLIX/2023 z dnia 27 lutego 2023 roku. 
5. Wystąpienie gości zaproszonych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Zakrzew na lata 2023 – 2029. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Zakrzew na 2023 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. 
9. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zakrzewie za rok 

2022.  
10. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

orasz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Zakrzew na lata 2021-2024. 
11. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz potrzeby wynikające 

z ustawy z dnia 9 czerwca 2011 roku o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 
sołeckiego na 2024 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Zakrzew. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIV/385/2022 Rady Gminy  
w Zakrzewie z dnia 24 października 2022 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości 
i porządku na terenie Gminy Zakrzew. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVI/326/2022 Rady Gminy  
w Zakrzewie z dnia 25 stycznia 2022 r. w sprawie określenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia 
opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy, za usługi w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych  
i transportu nieczystości ciekłych. 

16. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2022 rok. 
17. Sprawozdanie Wójta z pracy między sesjami. 
18. Wolne wnioski. 
19. Zamknięcie obrad L sesji Rady Gminy.  

 
Ad. 4. Przyjęcie Protokołu: Nr XLIX/2023 z dnia 27 lutego 2023 roku. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych wnosi uwagi do Protokołu. 
Uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie w/w protokół. 
Rada w obecności 15 radnych – 15 głosów za, bez zastrzeżeń i uwag przyjęła protokół. 
 
Ad. 5. Wystąpienie gości zaproszonych.  
Marszałek Województwa Mazowieckiego Pan Rafał Rajkowski zabrał głos. Na wstępie swojej 
wypowiedzi podziękował Panu Przewodniczącemu za zaproszenie na sesję Rady Gminy. Pan 
Marszałek w swojej wypowiedzi poruszył następujące tematy: 
- inwestycji drogowych realizowanych przez Samorząd Województwa Mazowieckiego 
(przebudowa drogi wojewódzkiej nr 740 w Zakrzewie oraz budowy ciągu pieszo-rowerowego); 
- nowy ślad drogi 740 węzeł Mleczków; 
- perspektywy finansowej Funduszy Europejskich dla Mazowsza - programu operacyjnego 
(zakup wozów bojowych dla Ochotniczych Straży Pożarnych, środki na rozbudowę 
infrastruktury wodno-kanalizacyjnej, ); 
- środków na modernizację istniejącej Bazy Sportowej Województwa Mazowieckiego.  
Następnie Pan Marszałek zachęcał do aplikowania o te środki. 
 
Wójt – złożyliśmy wniosek na wymianę lamp na lampy energooszczędne. Do wymiany jest 
około 1300 szt. Lamp. Przy samej drodze wojewódzkiej jest 286 lamp, której zarządczą jest Pan 
Marszałek. Koszt wymiany tylko tych lamp to ok. 400 000 zł. Czy z tego względu możemy liczyć 
na zwiększenie kwoty dotacji?  
 
Rafał Rajkowski - jeżeli Pan Wójt mówi o konkursie, który stanowi do 200 000 zł to nie 
przeskoczymy tego, ponieważ jest to forma konkursowa. Natomiast możemy to etapować. 
Zrobić to w przeciągu 2 lat i wtedy ja się mogę też zobowiązać, że będę lobbować, przy dobrym 
napisaniu wniosku, aby ten projekt miał szansę na to, aby uzyskać takie dofinansowanie.  
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Pan Marszałek odniósł się również do projektowanych ciągów pieszo-rowerowych  
w Marianowicach.  
 
Radny Robert Bukowski – chciałbym zapytać o złożony wniosek do Urzędu Marszałkowskiego 
na termomodernizację szkoły w Dąbrówce Podłężnej? oraz dofinansowanie na zakup 
samochodu średnego dla OSP Dąbrówka Podłężna. 
 
Rafał Rajkowski – oczywiście przyjrzę się sprawie i postaram się jak najszybciej go procedować.  
 
Radny Robert Bukowski – nawiązał Pan do wsparcia Ochotniczych Straży Pożarnych. Chciałbym 
zapytać czy OSP Dąbrówka Podłężna ma szansę? 
 
Rafał Rajkowski – Gmina może złożyć jeden wniosek. Oczywiście trzeba będzie spełnić 
odpowiednie kryteria. Myślę, że szanse są duże. 
 
Radny Grzegorz Mastalerz – Panie Marszałku od ok. 2 lat prowadzony jest projekt odnośnie 
wyposażenia Gminy Zakrzew w łącza światłowodowe. Do miejscowości Wacyn, Bielicha  
i Milejowice światłowód miał być doprowadzony od strony Radomia jednak Mazowiecki 
Zarząd Dróg Wojewódzkich nie zgodził się na przeprowadzenie tego kabla swoimi 
studzienkami. W ten sposób miejscowości te zostały odcięte.   
 
Rafał Rajkowski - nie znałem tego problemu. Jeżeli są tam drożne studzienki, to ja nie widzę 
problemu. Zorientuję się w tej sprawie. 
 
Wójt – w Bielisze zostało wykonane spowolnienie ruchu. Pomimo tego jest tam bardzo dużo 
wypadków. Może należy przyjrzeć się tym wysepkom, które są bardzo wysokie. Może należy 
je obniżyć?  
 
Rafał Rajkowski – spowolnienie to zostało wykonane na wniosek Gminy, jeśli Gmina złoży taki 
wniosek to zobowiążę swoje służby, aby to zweryfikowały. Wtedy rozważymy czy do tych 
zdarzeń nie dochodzi przede wszystkim przez przekroczenie prędkości. 
 
Radny Tadeusz Pikiewicz – uważam, że jest to wina projektanta, a nie kierowców.  
 
Rafał Rajkowski – nie my byliśmy odpowiedzialni za ten projekt. Zrealizowaliśmy go zgodnie  
z oczekiwaniami Gminy.  
 
Przewodniczący Rady podziękował za przybycie Panu Marszałkowi.  
 
Następnie Przewodniczący poprosił o zabranie głosu następnego gościa Pana Romana Frąka 
Radnego Rady Powiatu Radomskiego.  
 
Pan Frąk odniósł się spowolnienia ruchu w Bielisze i zasugerował, że trzeba będzie wykonać 
audyt bezpieczeństwa. Wspomniał również o problemie wyjazdu z ulicy Traktorzystów  
w Wacynie w godzinach szczytu komunikacyjnego. Należało by zamontować światła  
na fotowoltaikę przy szkole.  
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Następnie Pan Roman Frąk przedstawił zadania jakimi zajmuje się obecnie Powiat: 
- budowa chodnika w Dąbrówce Nagórnej ok. 1400 metrów – koszt ok. 3 000 000 zł; 
- odcinek drogi z Wacławowa w kierunku Jaszowic, żeby połączyć z byłą drogą wojewódzką, 
która łączy Zakrzew z Wolanowem – koszt ok. 17 000 000 zł. Termin realizacji tej inwestycji ok. 
2 lat; 
- jeśli chodzi o oświetlenie w Gulinie należy złożyć odpowiedni wniosek wraz z mapą  
i zaznaczonymi słupami oraz miejscem zasilania. 
 
Radna Halina Lewandowska – dzwoniłam do Starostwa do tej pory nie wpłynął żaden wniosek 
odnośnie oświetlenia. Zaznaczam, że jest jedyny odcinek drogi powiatowej., który nie posiada 
oświetlenia.  
 
Następnie Pan Frąk odczytał pismo skierowane do Powiatowego Zarządu Dróg oraz odpowiedź 
na pismo, które wzywało wnioskodawcę do uzupełnienia pisma. 
 
Radna Halina Lewandowska – myślę, że Urząd Gminy uzupełni to pismo i proszę o podejście 
ze zrozumieniem. 
 
Wójt – sprawdzę jak został złożony ten wniosek. 
 
Radny Frak poinformował również, że próba przekazania na majątek Gminy drogi  
z Golędzina do Jaszowic nie została zrealizowana, dlatego też droga ta pozostaje dalej drogą 
powiatową.  
 
Radna Halina Lewandowska – zwracam się z prośbą o wycięcie odrostów i karp z przydrożnych 
rowów.  
 
Roman Frąk – w marcu będzie objazd dróg powiatowych i zostanie to kompleksowo 
załatwione. To co zagraża bezpieczeństwu zostanie usunięte. 
 
Następnie Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś ma pytania? 
 
Sołtys Katarzyna Grduk – w Cerekwi na ul. Radomskiej na zakręcie cały czas stoi woda.  
Niedrożna jest jedna studzienka. 
 
Sołtys Anna Sałkiewicz – czy jest możliwość zamontowania lustra, które ułatwiłoby wyjazd  
z wsi Nieczatów. 
 
Roman Frąk – z lustrem będzie kłopot, ponieważ wymaga to audytu. Najpierw trzeba 
sprawdzić zasadność postawienia takiego lustra. Dlatego proszę, żeby w porozumieniu  
z Panem Wójtem, wystąpić na piśmie o montaż takiego lustra. Pismo przyspieszy decyzję  
o jego postawieniu bądź nie.  
 
Przewodniczący Rady – chciałbym zapytać o odcinek drogi powiatowej między Kozinkami,  
a Taczowem, gdzie poobrywał się rowy i kratki zabezpieczające powpadały do środka. Czy 
będzie to poprawione? 
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Roman Frąk – porozmawiam z Panią Dyrektor i postaram się odpowiedzieć kiedy będzie  
to wykonane. 
 
Przewodniczący Rady - chciałbym podziękować za poprawę odpływu wody w Taczowie  
na wysokości placu zabaw.   
 
Radny Robert Bukowski – chciałbym przypomnieć o wybudowaniu chodników w Dąbrówce 
Podłężnej i Kolonii Piaski ze względu na bezpieczeństwo dzieci, które chodzą do szkoły  
na pieszo. Chciałbym, aby ująć te odcinki w najbliższej perspektywie.   
 
Roman Frąk - wszystko jest do zrobienia, tylko adresatem tego wystąpienia jest na początku 
Pan Wójt. Pan Wójt na zasadzie porozumienia z Powiatem może wykonać inwestycje 
chodnikowe. W ten sposób wykonamy 1400 metrów chodnika w Dąbrówce Nagórne, gdzie 
jest wkład finansowy Gminy. Należy wystąpić z wnioskiem, żeby to się znalazło w projekcie 
budżetu na 2024 rok oraz zapewnienie dofinansowania przez Pana Wójta. Żeby ten wniosek 
znalazł się w budżecie musi być wstępne porozumienie z Panem Wójtem. Następnie 
przystępujemy do projektowania z projektantami i z Wodami Polskimi co trwa najdłużej. 
Nawet ok. 2 lat. Dlatego im wcześniej zaczniemy tym wcześniej skończymy. 
 
Pan Roman Frąk przypomniał, że odbyła się Gala Sportu podczas której Pan Tomasz Turczyk 
nauczyciel z PSP Bielicha został Trenerem Roku.  
 
Wójt – w tym wydarzeniu Urząd Gminy reprezentowała Pani Agnieszka Popławska, ponieważ 
w tym czasie mieliśmy debatę publiczną, na której musiałem być osobiście.  
 
Więcej pytań nie było. 
 
Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Zakrzew na lata 2023 – 2029. 
Pani Skarbnik Agnieszka Świątkowska zapoznała radnych z uzasadnieniem do uchwały oraz  
ze zmianami.  
W Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zakrzew dokonano aktualizacji prognozowanych 
dochodów, wydatków, przychodów oraz rozchodów. 
Dochody po zmianie wynoszą 77 812 198 zł, wydatki po zmianie wynoszą 81 817 153 zł. 
Planowana kwota długu nie uległa zmianie i wynosi 11 707 043,77 zł. 
Przewodniczący Rady zapytał o opinię komisji finansowej. 
Przewodnicząca Komisji Krystyna Stachura poinformowała, że komisja jest za przyjęciem 
uchwały. Uwag nie wnosi. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
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Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Zakrzew na 2023 
rok. 
Pani Skarbnik Agnieszka Świątkowska zapoznała radnych z uzasadnieniem do uchwały oraz 
zmianami.  
Pan Wójt odniósł się do zmniejszenia kwoty 4 512 000 zł przeznaczonej na zadanie 
inwestycyjne pn. „Budowa stacji uzdatniania wody w miejscowości Jaszowice + prace 
projektowe oraz modernizacja istniejącej sieci wodociągowej”.  
Pani Skarbnik dodała, że kwota ta jest umieszczona w dochodach majątkowych na przyszły 
rok. 
Przewodniczący Rady zapytał o opinię komisji finansowej. 
Przewodnicząca Komisji Krystyna Stachura poinformowała, że komisja jest za przyjęciem 
uchwały. Uwag nie wnosi. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej  
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. 
Przewodniczący Rady Janusz Stawczyk poprosił Panią Skarbnik Agnieszkę Świątkowską  
o zapoznanie radnych z uchwałą. 
Pani Skarbnik przedstawiła radnym uchwałę. Pożyczka z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej zostałaby zaciągnięta w kwocie 4 000 000 zł. Spłata pożyczki 
nastąpiłaby w latach 2024 - 2029. Źródłem pokrycia byłyby dochody własne gminy. Następnie 
poprosiła o podjęcie uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał o opinię komisji finansowej. 
Przewodnicząca komisji finansowej Krystyna Stachura poinformowała, że komisja jest  
za przyjęciem uchwały.  
Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do uchwały.  
Pytań i uwag nie było.  
Przewodniczący RG poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 9. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zakrzewie  
za rok 2022. 
Pani Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zakrzewie Sylwia Zawisza 
przedstawiła radnym sprawozdanie. Sprawozdanie, jak co roku zostało do Państwa wysłane  
i mogliście się Państwo z nim zapoznać. Przedstawię Państwu działalność Ośrodka w 2022 roku 
oraz kwoty jakie zostały wydatkowane. W strukturach Ośrodka zatrudnionych jest  
18 pracowników, z czego 7 osób na umowy cywilnoprawne. Pomimo tego, że zatrudniony był 
we wrześniu dodatkowy pracownik socjalny, nadal nie spełniamy tego warunku 1 pracownika 
na 2000 mieszkańców, ponieważ mamy coraz więcej mieszkańców w gminie. Natomiast został 
spełniony warunek przypadający na 1 pracownika socjalnego na 50 rodzin. Jeśli chodzi  
o budżet ośrodka w 2022 roku wyniósł 26 085 106,05 zł. Z czego środki własne stanowiła 
kwota 1 182 888,73 zł. Do najważniejszych wydatków, które ponosi ośrodek należą m.in. 
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umieszczenie mieszkańców Gminy w Domach Pomocy Społecznej. Koszty te są z roku na rok 
coraz większe. Na ten cel wydaliśmy ponad sto tysięcy więcej w stosunku do poprzedniego 
roku. Kolejnym wydatkiem są środki na świadczenie usług opiekuńczych. W tym roku było 16 
osób objętych tą pomocą. Mamy zatrudnione 2 opiekunki, jedną na umowę o pracę, drugą na 
umowę zlecenie. Kwota przeznaczona na te usługi wyniosła ponad 88 000 zł. Równie dużym 
wydatkiem są koszty poniesione na utrzymanie dzieci w rodzinach zastępczych i placówkach 
opiekuńczo-wychowawczych. Koszty DPS-ów również zwiększają się z roku na rok. Liczba osób 
w 2022 roku się nie zmieniła. Ponadto ośrodek realizuje zadania z zakresu świadczeń 
rodzinnych, funduszu alimentacyjnego, ustawy „Za życiem” i Karty Dużej Rodziny. W 2022 roku 
wydaliśmy ponad 440 kart dla 173 rodzin. Realizujemy także zadania z zakresu dłużników 
alimentacyjnych. Tutaj się nie zmieniło jest 28 dłużników na terenie naszej Gminy. Zwrócili oni 
kwotę około 94 000 zł. Realizujemy także wypłatę stypendiów szkolnych dla uczniów naszych 
szkół – zostało wypłacone 129 803,20 zł. Realizujemy program żywnościowy, czyli 
dostarczamy żywność z Banku Żywności. Wydaliśmy ok. 6 ton żywności dla 299 osób. W 
ubiegłym roku były przyznawane dodatki tj. dodatek osłonowy, dodatek węglowy oraz dodatki 
z tytułu innych źródeł. Były również organizowane świadczenia w związku z sytuacja na 
Ukrainie.  W 2022 roku po raz pierwszy przystąpiliśmy do dwóch programów skierowanych do 
osób  niepełnosprawnych - Asystent Osoby Niepełnosprawnej i Opieka Wytchnieniowa. Środki 
zostały pozyskane z Funduszu Solidarnościowego i są w całości finansowane przez budżet 
Państwa. Z programu Asystent Osoby Niepełnosprawnej skorzystało 20 mieszkańców naszej 
Gminy. Przeznaczono na ten cel 523 074,65 zł. Natomiast, jeśli chodzi o Opiekę 
Wytchnieniową skorzystało 16 osób, wydatkowane zostało 154 557,77 zł. Uczestnicy obydwu 
programów nie ponoszą odpłatności za udział w programie.  
 
Wójt – czy może Pani przybliżyć kwotę pobytu osoby w DPS-ie? 
 
Sylwia Zawisza – w każdym DPS-ie są inne kwoty. Średnio koszt pobytu wynosi ok. 6000 zł.   
W obecnej chwili mamy 13 mieszkańców umieszczonych w DPS-ach. 
 
Radna Halina Lewandowska – w sprawozdaniu jest napisane, że w ubóstwie żyje 64 rodziny 
czyli 151 osób. Nieporadność 12 rodzin. Wydaje mi się, że to dużo. Z czego to wynika.  
 
Sylwia Zawisza – rodziny te mają głównie problem w spełnieniu funkcji wychowawczych. 
Osoby te korzystają z asystenta rodziny oraz różnych form pomocy pieniężnych.   
 
Radny Robert Bukowski – chciałbym zapytać o tabelę związaną z bezrobociem (48 rodzin,  
w tym 125 osób). Czy te osoby niezdolne do pracy? Czy Urząd Gminy może w jakikolwiek 
sposób je zagospodarować?  
 
Sylwia Zawisza – są to osoby, które były zarejestrowane w Urzędzie Pracy, które u nas 
korzystały. Jako ośrodek staramy się, w miarę możliwości prowadzić pracę socjalną na takim 
poziomie, aby te osoby poradziły sobie ze swoimi problemami. 
 
Wójt - osoby, które angażujemy w ramach prac interwencyjnych czy robót publicznych 
selekcjonujemy, ponieważ chcemy mieć pożytek z tych pracowników. Bardzo przywiązuję 
uwagę do tego, żeby zatrudniać wyłącznie do pracy z mieszkańców terenu Gminy Zakrzew, ale 
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niestety nie jesteśmy w stanie zatrudnić dodatkowo 20 osób. Mamy niestety ograniczone 
możliwości budżetowe.  
 
Więcej pytań i uwag nie było.  
 
Ad. 10.  Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Zakrzew na lata 2021-2024. 
Kierownik GOPS Sylwia Zawisza przedstawiła radnym sprawozdanie. Program Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie został przyjęty uchwałą Rady Gminy w Zakrzewie. Jego celem jest 
zwiększenie skuteczności przeciwdziałania przemocy w rodzinie. Koordynatorem jest Ośrodek 
Pomocy Społecznej i działamy tu ze we współpracy z Zespołem Interdyscyplinarnym, 
Placówkami Oświatowymi, Komisariatem Policji, Komisją Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Kuratorami. W 2022 roku odbyło się 5 spotkań Zespołu Interdyscyplinarnego 
oraz 182 spotkania grup roboczych. W porównaniu do roku poprzedniego zjawisko przemocy 
występowało na podobnym poziomie. Było przyjętych 28 niebieskich kart, z czego  
w większości domniemanymi sprawcami przemocy są mężczyźni. Na dzień 31 grudnia 
prowadzonych było 7 procedur Niebieskiej Karty. W okresie sprawozdawczym osoby mogły 
skorzystać z bezpłatnej pomocy psychologicznej, porad prawnych w razie potrzeby, gdy 
wyraziły taką chęć. W ramach przeciwdziałania przemocy w rodzinie zaleca się dalsze 
prowadzenie działań zmierzających do zwiększenia pomocy dla osób dotkniętych przemocą 
poprzez stałą współpracę między instytucjami działającymi w obszarze przemocy oraz 
podnoszenie kompetencji. Mają się zmienić przepisy odnośnie przeciwdziałania przemocy. 
Jeśli chodzi o podnoszenie kompetencji, to będziemy musieli zapewnić środki na szkolenia dla 
członków Zespołu Interdyscyplinarnego, ale ustawa  ma wejść dopiero w lipcu.  
 
Radny Tadeusz Pikiewicz – czy NK oznacza Niebieska Karta? 
 
Sylwia Zawisza – tak, Niebieska Karta.  
 
Radny Tadeusz Pikiewicz – dlaczego rodziny mają zakładane Niebieskie Karty? 
 
Sylwia Zawisza - pierwszą rzeczą, jaka jest to pracownik socjalny jedzie w teren. Sprawdza, co 
się dzieje? Czy, co z dziećmi, bo w niektórych Kartach nie jest zapisane czy są dzieci, czy nie 
ma? W jakim wieku są te dzieci? To też nie jest uwzględnione w Kwestionariuszy Niebieskiej 
Karty. Także pierwszą rzeczą to jest wywiad środowiskowy i rozmowa z tymi osobami. Czasami 
współpracujemy ze sprawcami i domniemanymi ofiarami jeśli zamieszkują teren naszej Gminy.  
 
Radny Tadeusz Pikiewicz - czy to jest anonimowe czy Pani mogłaby mi powiedzieć jakbym  
podał rodziny?  
 
Sylwia Zawisza - jest ochrona danych osobowych.  
 
Sylwia Zawisza - jeżeli jest interwencja, to zazwyczaj są zakładane karty przez Policję. Policja 
nie może zostawić wtedy bez założenia Kwestionariusza Niebieskiej Karty. I po to jest 
zawiadomienie dyscyplinarne, które bada, czy rzeczywiście taka sytuacja ma miejsce. Jeżeli 
przez jakiś czas okazuje się, że w rodzinie jest w porządku, w szkole jest w porządku, są dzieci. 
to takie Karty są zamykane, ale procedura musi być uruchomiona i my musimy to sprawdzić. 
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Więcej pytań i uwag nie było. 
 
Ad. 11. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny oraz potrzeby 
wynikające z ustawy z dnia 9 czerwca 2011 roku o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 
zastępczej. 
Kierownik GOPS Sylwia Zawisza przedstawiła radnym sprawozdanie. Zgodnie z ustawą  
o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej Gminy mają obowiązek wspierania rodziny 
przeżywającej trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo - wychowawczych. Realizacją tej 
ustawy zajmuje się Ośrodek Pomocy Społecznej. W ramach tego zadania gmina Zakrzew 
dofinansowała koszt pobytu 6 dzieci w rodzinnej pieczy zastępczej oraz 2 dzieci w Placówce 
Opiekuńczo-Wychowawczej. Wydatki na tę formę pomocy wynosiły ponad 80 000 zł i są 
finansowane w całości z budżetu Gminy. Kolejnym zadaniem realizowanym w ramach tej 
ustawy jest zatrudnienia Asystenta Rodziny, do tych rodzin, które mają trudności w funkcji 
opiekuńczo - wychowawczych. Zatrudniony został 1 Asystent Rodziny na umowę o pracę.  
Od grudnia 2022 r. zatrudniony jest Asystent Rodziny na zastępstwo, ponieważ Pani Asystent 
przebywa na dłuższym zwolnieniu lekarskim. Wynagrodzenie za 2022 rok wyniosło 47.927, 85 
zł. Z czego 3.000 zł zostało dofinansowane z dotacji Wojewody. Wsparciem Asystenta objętych 
było 15 rodzin. W tych rodzinach było 38 dzieci. W 2022 roku nie było odebrane żadne dziecko. 
W ramach wspierania rodziny i pieczy zastępczej należy kontynuować podejmowane działania, 
tj. zapewnienie rodzinom przeżywających trudności wsparcia specjalistycznego, 
zabezpieczenie środków finansowych na pokrycie kosztów związanych z pobytem dzieci  
w pieczy zastępczej oraz środków na wynagrodzenie i koszty szkoleń Asystenta.   
 
Przewodniczący Rady - co należy do zakresu obowiązków asystenta wspierania rodziny?  
 
Sylwia Zawisza - wzmacnianie rodziny, kierowanie rodzinami, żeby te funkcje wypełniali 
prawidłowo. Walka uzależnieniem, którym często jest alkohol oraz zaniedbaniami domowymi.  
 
Przewodniczący Rady – czy taka osoba musi być specjalistycznie wykształcona?  
 
Sylwia Zawisza – tak, musi mieć kwalifikacje zapisane w ustawie.  
 
Więcej pytań i uwag nie było. 
 
Przewodniczący Rady zarządził 15 minutową przerwę w obradach sesji Rady Gminy. 
 
Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 
sołeckiego na 2024 rok. 
Pan Wójt Leszek Margas przedstawiła radnym uchwałę. Zaproponował również, aby nie 
wyodrębniać tego funduszu, ponieważ jest dużo ważnych i kosztownych inwestycji, które są 
bardziej celowe. 
Przewodniczący Rady zapytał o opinię komisji rolnej. 
Przewodniczący Komisji Tadeusz Pikiewicz poinformował, że komisja jest za przyjęciem 
uchwały. Uwag nie wnosi. 
Następnie Przewodniczący Rady zapytał o opinię komisji finansowej. 
Przewodnicząca Komisji Krystyna Stachura poinformowała, że komisja jest za przyjęciem 
uchwały. Uwag nie wnosi. 
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Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do w/w uchwały. 
Pytań i uwag nie było. 
Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 14 radnych głosowało za, 0p, 1w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Zakrzew. 
Pani Sekretarz Bernadeta Domińczak przedstawiła radnym uchwałę. Zgodnie z art. 11a, ustawy 
z dnia 21 sierpnia 1997 roku o ochronie zwierząt, Rada Gminy wypełniając obowiązek, określa 
corocznie w drodze uchwały do dnia 31 marca Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Program ten ma na celu ograniczenie ilości 
bezdomnych zwierząt, a także zmniejszenie populacji porzucanych zwierząt. Program Państwo 
otrzymali w materiałach, zatem wnioskuję o przyjęcie. Jest on podobny na zasadzie, jak 
funkcjonował w latach ubiegłych. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do uchwały. 
Radna [Kobieta] W tym roku, ile kosztuje, w tym roku, oddanie bezpańskiego psa do 
schroniska? 
Wójt – 2.400 zł.  
Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do uchwały.  
Więcej pytań i uwag nie było.  
Przewodniczący RG poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIV/385/2022 Rady Gminy  
w Zakrzewie z dnia 24 października 2022 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na terenie Gminy Zakrzew. 
Pani Sekretarz Bernadeta Domińczak zapoznała radnych z projektem uchwały. W związku  
ze zmianą ustawy z dnia 7 lipca 2022 roku prawo wodne, w której uległa zmianie definicja 
nieczystości ciekłych poprzez rozszerzenie o ścieki z osadników w instalacjach przydomowych 
oczyszczalni ścieków, należy dokonać zmiany obowiązującego Regulaminu. Ponadto  
w przedstawionym projekcie uchwały uszczegółowiono częstotliwość i sposób pozbywania się 
nieczystości ciekłych z terenu nieruchomości. Dotychczasowe regulacje w przedmiocie 
częstotliwości i sposobu pozbywania się nieczystości ciekłych z terenu nieruchomości zostały 
w tej uchwale określone. Z nieczystości ciekłych ze zbiorników bezodpływowych nie rzadziej 
niż raz na pół roku. Natomiast z osadników oczyszczalni przydomowych nie rzadziej niż raz  
na rok, z tym, że wzięto pod uwagę fakt, gdy producent osadnika wskazuje inną częstotliwość 
określoną w specyfikacji danego zbiornika. W związku z powyższym wnioskuje o przyjęcie 
uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do uchwały.  
Pytań i uwag nie było.  
Przewodniczący RG poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
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Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVI/326/2022 Rady Gminy  
w Zakrzewie z dnia 25 stycznia 2022 r. w sprawie określenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy, za usługi w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych. 
Pani Sekretarz Bernadeta Domińczak zapoznała radnych z projektem uchwały. Proponowane 
zmiany do uchwały wynikają ze zmian związanych z wprowadzeniem ustawy z dnia 7 lipca 
2022 roku. Rada Gminy zobowiązana jest do uchwalenia i naniesienia zmian w tym zakresie. 
Niniejsza uchwała ma na celu doprecyzowanie zapisów określającej górne stawki opłat  
za usługi w zakresie opróżniania nieczystości ciekłych ze zbiorników bezodpływowych oraz 
osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 
ciekłych od właścicieli nieruchomości z terenu gminy Zakrzew. Chodzi o ustalenie górnej 
stawki, która jest wpisana w uchwale sto złotych. Górna stawka, czyli stawka określająca 
maksymalną kwotę jaką przedsiębiorca może pobierać za wywóz nieczystości. Kwota może 
być mniejsza, ale Rada Gminy musi ustalić górną stawkę i uchwałę, którą teraz zmieniamy była 
przyjęta wcześniej przez Państwa, gdzie § 1 mówi, że ustala się górne stawki opłat 
ponoszonych przez właściciela. Zatem ta kwota nie może być domniemana, tylko stała, czyli 
100,00 złotych. Oznacza to, że przedsiębiorca nie może pobierać większej opłaty. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do uchwały.  
Pytań i uwag nie było.  
Przewodniczący RG poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 15 radnych głosowało za, 0p, 0w. 
- Imienny wykaz stanowi załącznik do protokołu - 
 
Ad. 16. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2022 rok. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Magdalena Wieczorek przedstawiła sprawozdanie  
z działalności Komisji Rewizyjnej za 2022 rok. Komisja w 2022 roku pracowała w składzie: 
Magdalena Wieczorek, Aneta Pytka, Leszek Kurkiewicz, Tadeusz Pikiewicz i Roman Stępień. 
Komisja odbyła 5 protokołowanych posiedzeń. Głównymi tematami posiedzeń było:  
- protokół Nr 1 z dnia 8 marca 2022 r. - opracowanie sprawozdania z pracy Komisji Rewizyjnej 
za 2021 r., analiza projektów uchwały na Sesję Rady Gminy, sprawozdanie z działalności 
Muzeum Etosu Rycerskiego w Taczowie za 2021 r., sprawozdanie z działalności Muzeum 
Pożarnictwa w Dąbrówce Podłężnej za 2021 r.; 
- protokół Nr 2 z dnia 21 kwietnia 2022 r. - rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu 
gminy Zakrzew za 2021 rok wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Radomiu; 
- protokół Nr 3 z dnia 11 maja 2022 r. - analiza wykonania budżetu Gminy za 2021 rok; 
- protokół Nr 4  z dnia 28 września 2022 r. - kontrola funkcjonowania Przedszkola 
Samorządowego w Bielisze, kontrola funkcjonowania Przedszkola Samorządowego  
w Zakrzewie, sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zakrzewie, 
analiza wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2022 roku; 
- protokół Nr 5 z dnia 29 grudnia 2022 r. - ocena projektu budżetu na 2023 rok, opracowanie 
planu pracy Komisji na 2023 rok.  
Wszystkie kontrole i sprawozdania, którymi zajmowała się Komisja Rewizyjna w 2022 roku 
ocenia pozytywnie. Szczegółowe opracowania i wnioski zostały zawarte w protokołach  
z posiedzeń Komisji Rewizyjnej.   
Pytań i uwag nie było. 
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Ad. 17. Sprawozdanie Wójta z pracy między sesjami. 
Pan Wójt zabrał głos i przedstawił sprawozdanie z pracy między sesjami: 
 
- od 9 listopada do 30 grudnia 2022 r. przeprowadzona została przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową kontrola wszystkich obszarów działania funkcjonowania Urzędu. 24 lutego 
2023 r. wpłynęło wystąpienie pokontrolne z 6 zaleceniami. Bardzo się cieszę z wyników 
i gratuluję Pani Skarbnik; 
 
- 7 marca 2023 r. została podpisana umowa na modernizację boiska przy szkole podstawowej 
w Cerekwi. Wpłynęło 9 ofert. Najkorzystniejsza oferta wyniosła 305 290, 83 zł. Termin 
wykonania to koniec maja; 
 
- w dniu dzisiejszym został rozstrzygnięty przetarg na budowę Stacji Uzdatniania Wody  
w Jaszowicach. Wartość zadania to 13 505 400 zł. Wykonawcą będzie firma Aqua Seen  
z siedzibą w Warszawie. W tym zadaniu zawarty jest montaż 2 000 radiowym wodomierzy. 
Zadanie będzie zrealizowane w ciągu 28 miesięcy. Na to zadanie Gmina dostała z 2 edycji 
Polskiego Ładu 9 025 000 zł. Inwestycja ta wyniesie Gminę ok. 4 500 000 zł.  
 
Radny Robert Bukowski – czy wiadomo gdzie będą zamontowane te wodomierze? 
 
Wójt -  Gminne Przedsiębiorstwo Komunalne w Zakrzewie obsługuje ok. 2600 wodomierzy, 
które zostały zinwentaryzowane. Nie będą wymieniane wodomierze, które mają aktualną 
legalizację.  
 
- zostały otwarte oferty na rozbudowę drogi gminnej w miejscowości Dąbrówka Nagórna, ulica 
Kościelna. Wpłynęło 3 oferty. Najtańsza oferta wynosi 3 987 000 zł. Komisja weryfikuje 
wszystkie złożone dokumenty, ale wszystko wskazuje na to, że niebawem zostanie przetarg 
rozstrzygnięty. W ciągu 5 miesięcy od podpisania umowy droga ma być wybudowana; 
 
- 3 marca 2023 r. została przeprowadzona dyskusja publiczna nad przyjętymi rozwiązaniami  
w projekcie zmiany nr 2 studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Zakrzew. Myślę, że dyskusja była bardzo potrzebna. Na listę wpisało się 
ponad 90 osób. Uwagi będzie można składać do trzeciego kwietnia; 
 
- pojawiło się pytanie czy będzie wprowadzona opłata planistyczna. Nie będzie takiej opłaty 
ponadto obowiązuje nas opłata adiacencka ze stawką 0%. Została ona przyjęta po to, aby nie 
obciążać mieszkańców podatkami przy podziale działek albo budowaniu infrastruktury; 
 
-  zostały dostarczone do mieszkańców ulotki z inwestycjami jakie zostały wykonane w 2022 
roku oraz ulotka informacyjna Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego w Zakrzewie,  
w której zostały opisane zostały opisane zasady, jak się starać o przyłącze wodociągowe bądź 
przyłącze kanalizacyjne; 
 
- odnośnie oświetlenia ulicznego, które jest wyłączane o godz. 23.00. Nie jesteśmy jedyną 
Gmina w okolicy. Są duże oszczędności np. listopad, grudzień 2021 r. – wartość faktury 
wynosiła 56.000 zł, natomiast te same miesiące rok później to koszt ponad 100.000 zł (przy 
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wyłączonym już oświetleniu). To najlepiej obrazuje jak wzrosły koszty. Uważam, że jest 
potrzebne działanie. 
 
- odbyło się spotkanie ze Starostą Radomskim na temat inwestycji na terenie Powiatu 
Radomskiego na rok 2023  
 
- pracujemy w tej chwili nad przetargiem na budowę sali gimnastycznej w Woli Taczowskiej; 
 
-  przesunęliśmy budowę Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w Zakrzewie;  
 
- prawdopodobnie dzisiaj będziemy mieć wycenę działki, którą mamy oddać do Lasów 
Państwowych w zamian za działkę na przyszłą drogę – ulicę Janiszewską. Na dzień dzisiejszy 
przyszła droga, ulica Janiszewska jest w granicach administracyjnych Miasta Radomia. Ustawa 
o drogach publicznych mówi, że Zarządcą drogi publicznej jest właściwy Wójt, Burmistrz, 
Prezydent, podjąłem się takiego wyzwania, aby droga ta została włączona w granice 
administracyjne gminy Zakrzew. Wymaga to konsultacji na terenie Gminy Zakrzew.  
W Urzędzie Miasta Radom również musi zostać podjęta stosowna uchwała – zgoda  
na włączenie tej działki do granicy administracyjnej gminy Zakrzew. Okazało się, że ta granica 
jest również granicą powiatów Radomskiego Ziemskiego i Radomskiego Grodzkiego. Dlatego 
Powiat Radomski również musi podjąć taką uchwałę. Uchwały te powinny być podjęte 
najpóźniej do 31 marca 2023 roku, ponieważ do 31 marca mija termin złożenia wniosku  
do Wojewody o zmiany granic. Jeżeli uzyskamy aprobatę Ministerstwa Spraw Wewnętrznych 
i Administracji, to Premier podejmuje decyzję stosownym rozporządzeniem i ta zmiana 
wchodzi 1 stycznia, bo taka jest zasada;  
 
- odnośnie Zdziechowa – jeśli chodzi o I etap, to podjęliśmy uchwałę, która przyjmowała  
dla I etapu plan miejscowy, ale Wojewoda miał swoje uwagi i zakwestionował pewne zapisy. 
Zostały one przez Urząd poprawione. Odbyły się konsultacje w Cerekwi, po których wpłynęły 
3 uwagi. Termin składania uwag minął 3 marca. Teraz pracuje nad nimi Pani urbanistka. Po 
wykonaniu jej pracy będziemy mogli podjąć stosowna uchwałę. Jeśli chodzi o II etap to mnie 
to odbyło się spotkanie, bez mojego udziału, na którym mieszkańcy przedstawili wniosek, aby 
nie uchwalać II etapu planu. Podpisało się pod tym sprzeciwem 55 osób. Nie zamierzam robić 
niczego na siłę. To, że przystąpiliśmy do planu miejscowego, to była odpowiedź na wniosek 
mieszkańców. Jeśli chodzi o II etap to najprawdopodobniej zostanie on niedokończony  
i pozostanie obowiązujące studium zagospodarowania przestrzennego z 2012 roku.  
 
Ad. 18. Wolne wnioski. 
 
Radna Krystyna Stachura – czy jest możliwość zorganizowania spotkania z projektantami 
chodnika w Zakrzewskiej Woli i Marianowicach?   
 
Wójt - zleceniodawcą projektu jest Mazowiecki Zarząd Dróg Wojewódzkich. Jeśli projekt ten 
zostanie zaakceptowany na radzie technicznej w Warszawie to wtedy spróbujemy 
zorganizować takie spotkanie.  
Odnośnie spotkania, które odbyło się w Zakrzewie w sprawie budowy przyłączy gazowych 
jednocześnie z budową sieci gazowej. Dwadzieścia osiem osób na odcinku od Kościoła do 
sklepu Dino złożyło wnioski o przyłącza. W chwili obecnej jest procedowana decyzja inwestycji 
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celu publicznego.  Jutro mam spotkanie z Prezesem PSG, na którym będziemy rozmawiać  
o Dąbrówce Nagórnej ulicy Miłej, jak również o Zatopolicach.  
 
Przewodniczący Rady – co z gazem w kierunku Woli Taczowskiej, Taczowa i Gulina? 
 
Wójt – była ona rozważana do drogi S 7. Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad   
nie jest skłonna dawać zgody na przejście pod drogą S 7. Po ostatnim spotkaniu w Warszawie, 
na razie nie znam odpowiedzi. 
 
Radny Robert Bukowski – chciałbym, aby Pan dopytał o ten odcinek w stronę Dąbrówek?  
Czy mamy jeszcze szansę? 
 
Wójt - podejrzewam, że Powiatowy Zarząd Dróg Publicznych się nie zgadza, ponieważ jest  
to nowy odcinek drogi, który był w ubiegłym roku wybudowany. Jest objęty gwarancją i przez 
najbliższe 5 lat żadnej zgody na położenie gazu nie będzie.  
 
Sołtys Ryszard Pikiewicz - chciałbym podziękować Panu Wójtowi za pomoc przy utwardzeniu 
drogi. 
 
Radna Halina Lewandowska – chciałbym się odnieść do światłowodu, ponieważ niektóre 
odcinki zostały pominięte. Czy może Pan zaprosić przedstawiciela tej firmy? 
 
Wójt – oczywiście podejmę takie działanie, żeby takie zebranie zorganizować.  
 
Radna Magdalena Wieczorek – czy spowolnienia na ulicy Szafirowej w Wacynie będą 
odmalowane? 
 
Wójt – tak, oczywiście. Czekamy na temperaturę odpowiednią i żeby było sucho.  
 
Radny Tadeusz Pikiewicz - odnośnie światłowodów – duża część moich mieszkańców również 
została pominięta. 
 
Wójt – zaproszę również Pana na spotkanie, jeśli tylko zechcą przyjechać.  
 
Radny Robert Bukowski - chciałbym się odnieść do konsultacji zorganizowanej w szkole 
podstawowej w Zakrzewie. Moim zdaniem opinia, która tam krążyła odnośnie Rady Gminy 
oraz Pana Wójta, że jesteśmy antyrozwojowi jest dla nas krzywdząca. Nie przypominam sobie, 
aby ktoś z osób tam uczestniczących kiedykolwiek przybył na sesję i rozmawiał z nami na ten 
temat. Dlatego chciałem się podzielić z Państwem taką moją refleksją na ten temat.  
 
Wójt - nawiązując do Pana wypowiedzi, chciałem zapytać - jakie oczekiwania mogą być 
rolników w stosunku do Wójta? Bo ja słyszę, że nic nie robię dla rolników? To co miałbym 
zrobić?  
 
Radna Aneta Pytka – może trzeba wydawać wszystkie decyzje, tak jak rolnik tego oczekuje. 
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Radny Robert Bukowski – jak słusznie Pan zauważył, że przecież przedsięwzięcie podjęte 
odnośnie planu zagospodarowania było na wniosek kilkudziesięciu mieszkańców, prawda? 
 
Wójt – zaproponowałem 130 ha, ponieważ potrzebujemy terenu inwestycyjnego oraz 
chciałem wykorzystać potencjał drogi S7. Po tej debacie przyszedł do mnie mieszkaniec  
z pytaniami, które zostały przekazane projektantom. Umówiłem się z nim, że odpowiedź 
przekażę mailowo. Jednocześnie mieszkaniec stwierdził, że po tym spotkaniu inaczej spojrzał 
na całe to przedsięwzięcie. Myślałem, że będzie to merytoryczna dyskusja, a nie pokaz siły  
i ciągników.  
 
Radna Aneta Pytka – chciałam zaznaczyć, że nie są to nasi rolnicy.  
 
Wójt – odniosę się do uszkodzenia chodnika, który został zniszczony przez ciągniki 
protestujących. Organizatorzy poczuli się i został on naprawiony.  
 
Radna Beata Wilk – powinni to naprawić tym bardziej, że organizator protestu nie zgłosił,  
że tam będą.  
 
Wójt – tak, nie zgłosił tego. 
 
Więcej wniosków nie było. 
 
Ad. 19. Zamknięcie obrad L sesji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Janusz Stawczyk w związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 
12.15 zamknął L sesję Rady Gminy. 

 
 
 
   Protokolant:                                                                Przewodniczący Rady Gminy 
 
Marta Podgórska                                                                    Janusz Stawczyk 


